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Denkdag gemeenteraadsverkiezingen 

Beste Lennikenaar, 
2023 is voorbij gevlogen en 2024 is al goed en wel begonnen. We wensen 
u dan ook al het beste voor het nieuwe jaar. 2024 belooft op politiek vlak een 
hectisch jaar te worden, met in juni Federale, Vlaamse en Europese verkie-
zingen en vier maand later ook nog gemeenteraads- en provincieraadsver-
kiezingen. Nationale partijen zijn al een tijdje in volle verkiezingsmodus met 
aankondigingen van lijsttrekkers alom en de soms bittere strijd om de overige 
plekjes. 

En wat met Lennik Kwadraat? Hoe zit het eigenlijk daarmee? Doen jullie wel 
mee aan de verkiezingen in oktober? Het blijft nogal stil bij jullie… horen we 
vaak bij de mensen. Maar wees gerust, de jarenlange inzet van onze (oud-)
verkozenen Geert, Erik, Christel, Peter, Wim en andere Kwadraters laten we 
niet verloren gaan. Integendeel zelfs. 
We maken ons klaar om als puur lokale en ongebonden partij opnieuw de 
belangen van de Lennikenaar te verdedigen. We kunnen dat zonder bevelen 
of bemoeienissen van een nationale partij boven ons. Die hebben immers 
vaak andere dan gemeentebelangen op het oog. We willen ons in de eerste 
plaats richten op het samenstellen van een werkbaar programma op maat 
van Lennik. Nee, niet een zoveelste nietszeggend verkiezingsprogramma, 
maar een bruikbare toekomstvisie voor onze gemeente. 

Zeker nu die voor grote uitdagingen staat op vlak van financiële slagkracht, 
leefbaar en betaalbaar wonen, behoud van groene ruimtes en landelijke 
eigenheid, vlotte en toegankelijke mobiliteit, toenemende stadsdruk, bestuur-
lijke schaalvergroting en ga zo maar door.
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In dit nummer:

Nieuw eetfestijn 

Onze partij wil de traditie verder zetten om een eetfestijn te  
organiseren. Hierop is iedereen uitgenodigd. We organiseren dit 
etentje dit jaar in de Sint-Martinuszaal in Sint-Martens-Lennik op 
16 en 17 september. Het uitgelezen moment om een praatje te 
slaan met onze mandatarissen of met hen 
kennis te maken. 

We trachten iedereen een persoonlijke 
uitnodiging te bezorgen. Spijtig genoeg 
wenst onze vroegere kartelpartner onze 
gedeelde adressenlijst niet te bezorgen.
Indien u vooralsnog geen uitnodiging 
kreeg, aarzel dan niet om eens een mailtje 
te sturen (info@eriko.be) 

▶ Omdat Bpost de duizenden exemplaren van ons juli-blad kwijt 
gespeeld is, krijgt u nu toch nog onze vakantiewensen in herdruk!

Eetfestijn  - FIJNE VAKANTIE 

Gemeenteraadsverkiezingen: het origineel!

Politiezone - Lennik Wandelgemeente

Tegeltuintjes: een slag in het water?   
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Erik O • Gemeenteraadslid

De voorzitter, de bestuursleden en de gemeenteraadsleden 
van Lennik Kwadraat wensen u een deugddoende vakantie toe. 

Zet alvast in je agenda 16 en 17 september: ons nieuw etentje! 

Eetfestijn

ZATERDAG 16 september 
17.30 tot 21.00 u.

ZONDAG 17 september 
11.30 tot 16.00 u.

Sint-Martinuszaal 
Dorp 11 - Sint-Martens-Lennik
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Op het menu:
Noorse schotel
Varkensgebraad
Vegetarische pasta

Ongebonden blad over politiek & visie in Lennik
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In dit nummer:

LENNIK KWADRAAT
Nieuw eetfestijn 

Onze partij wil de traditie verder zetten om een eetfestijn te  
organiseren. Hierop is iedereen uitgenodigd. We organiseren dit 
etentje dit jaar in de Sint-Martinuszaal in Sint-Martens-Lennik 
op 16 en 17 september. Het uitgelezen moment om een praatje te 
slaan met onze mandatarissen of met hen 
kennis te maken. 
We trachten iedereen een persoonlijke 
uitnodiging te bezorgen. Spijtig genoeg 
wenst onze vroegere kartelpartner onze 
gedeelde adressenlijst / mailinglijst niet te 
bezorgen.

Indien u vooralsnog geen uitnodiging kreeg, 
aarzel dan niet om eens een mailtje te 
sturen (info@eriko.be) 

Eetfestijn  - FIJNE VAKANTIE 

Gemeenteraadsverkiezingen: het origineel!

Politiezone - Lennik Wandelgemeente

Tegeltuintjes: een slag in het water?   

1

2

3

4

Erik O • Gemeenteraadslid

De voorzitter, de bestuursleden en de gemeenteraadsleden 
van Lennik Kwadraat wensen u een deugddoende vakantie toe. 

Zet alvast in je agenda 16 en 17 september: ons nieuw etentje! 

2024 - 30STE JAARGANG - NUMMER 1

In dit nummer:

 Denkdag visie op Lennik

Financiële toestand gemeente  /  Jaarmarkt

Bestuurskracht Lennik & fusie  /  Onderhoud kan beter                       

Pajottegem?  /   Uw stemrecht                                             
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En jullie kunnen ons hierbij helpen
Op zaterdag 27 januari 2024 komen we samen voor een open denkdag over 
verschillende thema’s die van belang zijn voor onze gemeente, gaande van 
ruimtelijk beleid, mobiliteit, woonbeleid, landbouw- en plattelandsbeleid,  
verstedelijking, over verenigingsleven, cultuur, welzijn, plaatselijke  
economie, openbare werken, financiën… tot al dan niet fuseren toe. 

Wie onze waarden en principes als politieke beweging deelt zoals solidari-
teit, openheid, verbondenheid, respect voor de Vlaamse identiteit en streek-
eigenheid,  milieubewustzijn, aandacht voor cultuur, een groene, duurzame 
reflex, inclusief handelen voor jong en oud, mobiel of minder mobiel, … is 
zeker welkom. 

Heb je interesse of suggesties? 
Meld je aan via info@lennikkwadraat.be  

Hans Van Lierde
Waarnemend voorzitter Lennik Kwadraat

Het bestuur en de gemeenteraadsleden van Lennik Kwadraat 
wensen u een mooi en gelukkig 2024
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Financiële toestand van de gemeente Lennik

Ieder jaar staat de gemeentelijke budgetaanpassing op de agenda van 
de gemeenteraad. Dit was op 20 december jl. eveneens het geval.
Uit de analyse van de cijfers bleek onder meer het volgende:

De aanvullende personenbelasting bedraagt in Lennik nog 
steeds 8,5 %. Zo behoort de  gemeente Lennik tot het clubje van 9  
gemeenten die in België de hoogste  percentages hanteert. Het ge-
middelde in België bedraagt 7,2 %.

De opcentiemen (onroerende voorheffing op het kadastraal inkomen) 
bedragen in Lennik 708 terwijl in Vlaanderen gemiddeld 898,29 opcen-
tiemen worden geheven.

De schuldgraad ( = hoeveel schulden heeft de gemeente in verhou-
ding tot het aantal inwoners) bedraagt in Lennik 1 249 €, hetgeen bete-
kent dat elke inwoner van Lennik welgeteld 1 249 € zou moeten betalen 
om al de schulden van de gemeente terug te betalen. In Vlaanderen 
is de gemiddelde schuldgraad  1 059 €. Uit het Meerjarenplan van de 
gemeente Lennik blijkt dat het totaal van de financiële schulden van 11 
480 711 € in 2021 gestegen is tot 14 356 928 € in 2024.

Een hele reeks investeringen (die voorzien waren tijdens huidige  
bestuursperiode 2019-2024) worden uitgesteld naar 2025 (dus naar 
de volgende legislatuur : bv. uitbouwen van de Academie met een  
multifunctionele zaal), andere zijn momenteel volledig geschrapt 
(bouw van kantine met kleedkamers op de terreinen van de voetbalclub  
KFC Lennik). 

Ingevolge het inspraakproces ‘Lennik aan Zet‘ heeft men in 2021 
een studie laten maken voor de herinrichting van het dorpsplein van 
Sint-Martens-Lennik en broodnodige herstelling van voetpaden Dorp, 
doch voor de uitvoering van dit dossier is niets terug te vinden.

De budgetdocumenten vermelden dat men ‘zal zorgen voor een  
groene ontwikkeling van de kern’, doch hiervoor wordt geen enkele 
Euro voorzien. Hetzelfde geldt voor de doelstelling ‘ We realiseren een 
woonbeleid dat voor elke Lennikenaar een thuis voorziet ‘.

Intussen wil men sinds geruime tijd nog steeds onroerende  
goederen verkopen, waaronder de Tramstatie (Eizeringen) en het 
pand in de Kroonstraat (voorheen in gebruik door het Rode Kruis), doch 
in deze dossiers wordt sinds lange tijd geen vooruitgang geboekt.

Enkel de huidige bestuursmeerderheid van LVB-CD&V en Groen heeft 
op de gemeenteraad van 20 december jl. deze budgetaanpassing 
goedgekeurd.
 

Geert De Cuyper
Gemeenteraadslid 

  Lennik Kwadraat op de Jaarmarkt 

  veel volk voor onze stand met o.a. streekbieren en onze originele 
pasta-beker met zelfgemaakte saus
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Bestuurskrachtmeting Lennik (en fusie?)

Wat was het resultaat van de “bestuurskrachtmeting” voor Lennik ?
Tussen mei en augustus 2023 werd via een online platform en een 
brief aan de inwoners van Lennik hun opinie gevraagd over de sterke 
en zwakke punten van onze gemeente.  Door de benaming “bestuurs-
krachtmeting” was het niet voor iedereen duidelijk dat het hier ook ging 
over de mogelijkheid/noodzaak van een fusie met onze buurgemeenten.

De (tamelijk beperkte) respons maakt duidelijk dat o.a. volgende  
elementen in Lennik als positief worden ervaren :
· Het landelijke karakter van de gemeente, het aanbod van 
 groene ruimte en landelijke wandelwegen; 
· Het sportaanbod en het actieve verenigingsleven;
· De ruime schoolkeuze en de muziekacademie;
· De fijne handelszaken.

Minder goede punten scoort Lennik voor :
· De talrijke nieuwe appartementen en woongebieden;
· Veiligheid van voetgangers en fietsers; 
· Te veel doorgaand verkeer in het centrum; 
· Zwerfvuil en onderhoud van groene publieke ruimte.

Na de bevraging werd er tijdens participatieavonden met geïnteres-
seerde inwoners gediscussieerd over voor- en nadelen van een fusie.  
Moeten we in de toekomst alles zelf blijven doen, of kan een fusie met 
bv Dilbeek, Ternat, Sint-Pieters-Leeuw, of het nieuwe Pajottegem meer 
slagkracht geven aan onze gemeentediensten?

In de komende jaren zullen de uitdagingen voor de administratie 
van de gemeenten steeds groter worden. Steeds meer taken worden  
immers door het Vlaamse en federale niveau naar de lokale besturen 
doorgestuurd, zonder dat daar de nodige capaciteitsverhoging of finan-
ciële steun tegenover staat.  Uit de studie blijkt wel dat de Lennikse 
administratie er beter dan in sommige buurgemeenten in slaagt om alle 
wettelijke taken naar behoren te vervullen, ook al moeten steeds meer 
projecten met vertraging worden uitgevoerd.

Bij een eventuele fusie zou Lennik als kleine landelijke gemeente 
in een groter geheel zijn eigenheid en zelfbeslissingsmogelijkheden  
kunnen verliezen.  Vooral een fusie met een Brusselse randgemeente 
werd in deze context als negatief beoordeeld.

Maar het evenwicht tussen de uiteenlopende taken en de beschikbaar-
heid van voldoende geschikt personeel op de verschillende diensten, 
wordt voor kleine gemeenten steeds moeilijker.  

Naast een echte fusie van gemeenten bestaat ook de tussenoplossing 
van een intensieve intergemeentelijke samenwerking. Een dergelijke 
samenwerking kan een eerste aanzet vormen voor een latere eventuele 
fusie.

De geringe opkomst bij bovenstaande bevraging is ons inziens niet 
te wijten aan een gebrek aan interesse voor het onderwerp van een 

Christel O 
gemeenteraadslid 

mogelijke fusie. Dit onderwerp leeft bij de bevolking, daarvan getuigen 
de vele vragen die onze verkozenen hierover krijgen. 

Deze studie was het begin van de discussie.  
Verslagen zijn terug te vinden op de website van 
de gemeente en zijn zeer zeker het lezen waard.

Investeringen laten op zich wachten 

We schreven het elders al: investeringen of onderhoud laten op zich 
wachten. Gevolg: we komen voor nog grotere kosten te staan. 

Een voorbeeld hiervan zijn de douches van de sporthal. 10 jaar geleden 
werden ze “grondig” vernieuwd, doch waarschijnlijk niet zoals het moet, 
zeker niet op het vlak van materialen. Momenteel liggen ze er dan ook 
schrijnend bij. 
De aandacht werd er op getrokken door gebruikers en Peter Berckmans 
en ikzelf  hebben het aangekaart op de gemeenteraad. Men beloofde er 
zo vlug mogelijk iets aan te doen… Laat het ons 
hopen. Foto's zeggen meer dan gewoon tekst … 
 

Erik O 
Gemeenteraadslid

Douches sporthal



Pajottegem ??? ...een heuvel te ver ???

Op 21 december 2023 hebben de afzonderlijke gemeenteraden van de 
gemeenten Gooik, Galmaarden en Herne   beslist om vanaf 1 januari 2025 
samen te smelten tot één gemeente. Deze beslissing moet nu nog goed-
gekeurd worden door de Vlaamse Regering en het Vlaams Parlement.

De nieuwe gemeente bestaat uit 12 dorpen en zal een oppervlakte hebben 
van 120 km² (vgl. Lennik:  31 km²) en ongeveer 25 000 inwoners tellen  
( vgl. Lennik: 9450 inwoners). De drie gemeenten hebben actueel alle een 
CD&V-bestuur.
Hiermee zijn deze 3 gemeenten vrijwillig ingegaan op een oproep van de 
Vlaamse Regering om grotere entiteiten te maken teneinde hun bestuurs-
kracht te versterken. Daarenboven worden deze gemeenten (eenmalig) 
financieel ondersteund.
Uiteraard behoort de beslissing tot het fuseren tot de gemeentelijke auto-
nomie van deze gemeenten en gaan wij ervan uit dat zij dit zeer grondig 
onderzocht hebben en dat de meerderheid van de bevolking zich hierin 
kan terugvinden.
Waar wij het wel moeilijk mee hebben is met de naam van de nieuwe 
gemeente: Pajottegem.

Standpunt Lennikse gemeenteraad
Op de Lennikse gemeenteraad van 22 november 2023 is dan ook – op 
mijn voorstel – beslist om de gemeentebesturen van Gooik, Galmaarden 
en Herne een brief toe te zenden waarin vermeld staat dat de voltallige 
gemeenteraad van Lennik zich moeilijk kan vinden in de naamkeuze van 
Pajottegem als nieuwe naam voor de fusiegemeente. 
Ook de gemeente Roosdaal heeft zich hierbij nadien aangesloten.

Pajottegem - Pajottenland
De naam Pajottegem verwijst naar het Pajottenland, een regio die  
uiteraard veel verder reikt dan alleen deze 3 gemeenten. Het Pajottenland 
wordt het Toscane van de Lage Landen en het Land van Bruegel genoemd. 

Het is tevens de Lennikse advocaat en auteur F.J. De Gronckel die als 
eerste het woord “ Payottenland “  gebruikte.

Al de omliggende gemeenten uit het Pajottenland – en dus helemaal niet 
alleen de gemeenten Gooik, Galmaarden en Herne -  hebben de laatste 
jaren op het vlak van toerisme en streekproducten heel veel inspanningen 
gedaan om de naambekendheid van deze streek te promoten en zijn hier-
in geslaagd.
 
Als reactie laten de gemeenten Gooik, Galmaarden en Herne weten dat 
het ‘de bevolking‘ van hun gemeenten is die bij meerderheid voor de naam 
Pajottegem hebben gekozen ( uit voorselecties).
Dit is uiteraard geen afdoend antwoord. De gemeentebesturen doen op 
deze wijze hun paraplu open en laten de bevolking de kastanjes uit het 
vuur halen.
Men vraagt toch ook de bevolking niet te ‘ beslissen’  over de hoogte van 
de opcentiemen, het aantal toegelaten bouwlagen in appartementsgebou-
wen, het afsluiten van samenwerkingsakkoorden met andere gemeenten, 
het verkopen van gemeentelijke onroerende goederen, het aanleggen van 
fietspaden, …Trouwens slechts 8% van de toekomstige bevolking van de 
nieuwe fusiegemeente heeft voor de naam Pajottegem gekozen.
We hebben er geen probleem mee dat aan de bevolking ‘advies‘ werd ge-
vraagd over de nieuwe fusienaam, doch uiteraard kwam het eerst aan de 
bestuurscolleges toe sommige naamvoorstellen (waaronder Pajottegem) 
uit te sluiten, te meer daar er vanwege andere naburige gemeenten en 
verenigingen zeer duidelijk weerstand kwam.

Zeer duidelijk een gebrek aan …. 

Geert De Cuyper
Gemeenteraadslid 

In oktober gaan de gemeenteraadsverkiezingen door. Dit is telkens om de zes 
jaar. Voorheen was de stemming verplicht. Nu voor de eerste maal is men niet 
meer verplicht om te gaan stemmen bij lokale verkiezingen. En eigenlijk staan de  
gemeenteraadsleden toch het kortst bij de burger en zijn ze het meest toegankelijk.  

Tevens zal (de verkozene met de meeste naamstemmen van) de grootste lijst het  
initiatief hebben om een meerderheid te vormen en desgevallend burgemeester worden. Het 
is voor elke burger zijn democratisch recht om het bestuur te evalueren voor de voorbije 
legislatuur. En een rode of groene kaart te geven. 

Daarom roepen wij op om zeker en vast te gaan stemmen en je democratisch recht uit te oefenen! 

vitaal

sociaal

lokaal

www.facebook.com/LENNIKKWADRAAT
www.facebook.com/de.Lennikse.tribune

https://twitter.com/lennikkwadraat

LENNIK KWADRAAT 
onafhankelijke open lokale partij


